

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : DR. CHE ROSLI BIN CHE MAT
[HULU LANGAT]
TARIKH : 25.03.2014 (SELASA)

DR. CHE ROSLI BIN CHE MAT [HULU LANGAT] minta **MENTERI PERDAGANGAN DALAM NEGERI, KOPERASI DAN KEPENGGUNAAN** menyatakan peranan Pemantau Harga yang diwujudkan di setiap Parlimen dalam usaha mengawal harga barang keperluan harian seperti sayur-sayuran (umpamanya cili merah), ikan (umpamanya ikan kembong) dan ayam yang terus meningkat di beberapa negeri antara 2013 dan 2014.

JAWAPAN:

Tuan Yang Dipertua,

Kerajaan melalui Kementerian Perdagangan Dalam Negeri, Koperasi dan Kepenggunaan (KPDDNKK) sentiasa membuat pemantauan harga di premis-premis perniagaan di seluruh negara dengan melantik Pegawai Pemantau Harga mengikut keperluan cawangan. Seramai 1,088 Pegawai Pemantau Harga secara kontrak yang ditempatkan di KPDNKK pusat, KPDNKK negeri dan cawangan di seluruh negara ditugaskan bagi memantau kenaikan harga barangan keperluan agar para peniaga tidak mengambil kesempatan menaikkan harga barangan dengan sesuka hati. Namun begitu, harga barangan selain barangan kawalan bersubsidi tidak dikawal oleh Kerajaan tetapi harga ditentukan oleh permintaan dan penawaran di pasaran.

Program Pemantauan Harga yang dilaksanakan oleh Pegawai Pemantau Harga mula diperkenalkan pada April 2008. Pemantauan harga dijalankan setiap hari di pasaraya besar, pasaraya, hypermarket, pasar basah, pasar mini, kedai serbaneka 24 jam dan kedai runcit di seluruh daerah merangkumi kawasan bandar dan luar bandar. Kategori barangan yang dipantau ialah:-

- (a) barangan basah seperti ayam hidup, ayam standard, daging, sayur-sayuran, buah-buahan dan hasil laut; dan
- (b) barangan kering seperti bawang, beras, cili kering; dan
- (c) barangan berbungkus seperti kicap, sos cili, sardin dalam tin, mee segera, kordial; dan

- (d) barangan kedai serbaneka seperti alat tulis, majalah, makanan ringan dan minuman.

Peranan dan tanggungjawab Pegawai Pemantau Harga adalah membantu Kementerian dalam memantau sebarang perubahan atau kenaikan harga barang di seluruh negara. Di samping itu, Pegawai Pemantau Harga juga turut berperanan sebagai mata dan telinga kepada pihak Kementerian berhubung isu-isu kepenggunaan malah membantu usaha meningkatkan pematuhan peniaga kepada akta dan peraturan di bawah bidang kuasa KPDNKK seperti Akta Perihal Dagangan, Akta Kawalan Harga dan Antipencatutan 2011, Akta Timbang dan Sukat, Akta Hakcipta dan Akta Pelindungan Pengguna.

Selain itu, Pegawai Pemantau Harga juga bertanggungjawab untuk membuat analisa harga berdasarkan kepada pemantauan harian yang dijalankan bagi melihat pergerakan aliran harga semasa. Ia juga bertujuan untuk membuat perbandingan harga bagi mengesan sebarang perubahan harga yang berlaku dalam pasaran.

Bagi barangan basah seperti sayur-sayuran, ikan dan ayam, harga barangan ini ditentukan oleh kuasa pasaran dari masa ke semasa di dalam negara. Kerajaan tidak mengawal harganya kecuali pada musim perayaan sahaja. Namun begitu, Kerajaan tetap mengambil perhatian serius bagi mengesan dan menganalisa sebarang pergerakan harga yang berlaku sebagai langkah untuk mengelakkan peniaga menaikkan harga secara keterlaluan.